
«Усього за три місяці від
різних поглядів на рефор�
мування галузі ми пройш�
ли шлях до повного поро�

зуміння. Мінтрансзв’язку,
залізничники, профспілки
та науковці зійшлися у по�
глядах на майбутнє заліз�

ничної галузі, – наголосив
під час погоджувальної на�
ради 20 жовтня перший
заступник Міністра В.Шев�
ченко. – Попередні обго�
ворення підтвердили, що
тільки в конструктивному
діалозі можливо розв’яза�
ти суперечності та зробити
крок до активних дій».

Доопрацьований про�

ект Державної програми
р е ф о р м у в а н н я  з а л і з �
ничного транспорту Ук�
раїни на 2009–2015 роки
оприлюднено на сайті
М і н т р а н с з в ’ я з к у
www.mintrans.gov.ua, а
у День залізничника, 4 лис�
топада, проект буде вине�
сено на розгляд Уряду.

Інф. «ВІСНИКА»

ІСНИК
ПРОФСПІЛКИ
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ЕНЬ ЗА ДНЕМ

ДДДД Хроніка подій

17 жовтня завідувач відділу
соціально�трудових відносин
та побутової роботи О.Муше�
нок взяв участь у роботі оргко�
мітету заключного туру огля�
ду�конкурсу народної твор�
чості працівників залізничного
транспорту.
19 жовтня Голова ФПТУ, Го�
лова профспілки В.Ткачов та
його заступники М.Сінчак і
В.Лесько взяли участь у засі�
данні спільного представ�
ницького органу профспілок
на національному рівні. В.Тка�
чова обрано заступником ке�
рівника СПО, а В.Леська – за�
ступником керівника робочої
комісії профспілок з ведення
колективних переговорів,
укладення Генеральної угоди
на новий строк та контролю за
її виконанням (стор. 1).
20 жовтня Голова ФПТУ, Го�
лова профспілки В.Ткачов, го�
лова дорпрофсожу Південної
залізниці В.Грановський і пер�
ший заступник голови дор�
профсожу Придніпровської за�
лізниці В.Терещенко взяли
участь у нараді Мінтрансзв’язку
з питань реформування заліз�
ничного транспорту (стор. 1).
20 жовтня завідувач відділу
економічної роботи, організа�
ції праці і зарплати С.Анісімо�
ва взяла участь у засіданні та�
рифної комісії Укрзалізниці, а
22 жовтня – у нараді главку
колійного господарства з об�
говорення проекту нової ре�
дакції «Особливостей регулю�
вання робочого часу і часу від�
починку...».
20, 23, 26–29 жовтня фахівці
Ради профспілки вивчали
умови праці та забезпечення
соціальних гарантій жінок у
структурних підрозділах: Ма�
ріупольського і Ясинуватсько�
го вузлів Донецької залізниці;
Львівського і Чернівецького —
Львівської; Миколаївського —
Одеської; Сумського — Пів�
денної; Козятинського і Фас�
тівського вузлів Південно�За�
хідної залізниці.
22 жовтня заступник Голови
профспілки В.Лесько та право�
вий інспектор праці М.Бєльчен�
ко взяли участь у нараді Укрза�
лізниці з обговорення проекту
Положення щодо організації
роботи працівників за другими
(суміжними) професіями.
28–29 жовтня на базі дистанції
колії Запоріжжя І відбулося засі�
дання профсекції працівників
колійного господарства Ради
профспілки, у якому взяв участь
заступник Голови профспілки
В.Лесько.

Укрзалізниця 
разом з редакцією 

газети «Магістраль»
провели рейтингове

голосування

«ВИДАТНІ 
ЗАЛІЗНИЧНИКИ 

УКРАЇНИ»
У першій десятці рейтингу

прізвища залізничників, які
свого часу зробили значний
внесок у розбудову галузі: Ге�
оргій Кірпа, Микола Конарєв,
Олександр Пучко, Анатолій
Алімов, Борис Олійник, Віктор
Приклонський, Володимир
Бобринський, Олександр Вер�
ховцев, Сергій Вітте, Петро
Кривонос.

Під час урочистостей з на�
годи професійного свята пра�
цівників галузі, що прохо�
дитимуть у Києві 4 листопада,
буде названо ім'я найвидатні�
шого залізничника.

Дочекаємося… 

Приємна новина•

До свята•

Реформуванню галузі відкрито «зелене світло»

Соціальний діалог триває
У Будинку профспілок 19 жовтня від=
булося друге засідання новостворено=
го cпільного представницького органу
(СПО) всеукраїнських профспілок і
профоб’єднань для ведення колек=
тивних переговорів і соціального діа=
логу на національному рівні.

На засіданні ухвалено низку організацій�
них рішень. Так, завершено процес форму�
вання СПО, що представлятиме 55 всеукра�
їнських профспілок та два всеукраїнських
профоб’єднання (Федерація профспілок
України та Федерація профспілок транспорт�
ників України). Утворений СПО представляє
інтереси не менш як 70 % працівників.

На засіданні члени СПО прийняли рішен�
ня звернутися до Кабінету Міністрів України
та спільного представницького органу сто�
рони роботодавців щодо початку перегово�
рів із укладення Генеральної угоди на новий
термін та проведення консультацій з інших
актуальних питань соціального діалогу.

Соцстандарти 
Верховна Рада підвищила...

Верховна Рада 20 жовтня п. р. ухвали=
ла в цілому Закон «Про встановлення
прожиткового мінімуму та мінімаль=
ної заробітної плати».
За відповідне рішення проголосували

254 народних депутати із 429 присутніх у
сесійній залі.

Прожитковий мінімум на одну особу в
розрахунку на місяць становитиме:

з 1 листопада 2009 року – 701 грн.;
2010 рік:

з 1 січня – 825 грн.; з 1 квітня – 839 грн.;
з 1 липня – 843 грн.; з 1 жовтня – 861 грн.;
з 1 грудня – 875 грн.

Згідно з законом мінімальна заробітна
плата становитиме:

з 1 листопада 2009 року – 744 грн.;
2010 рік:

з 1 січня – 869 грн.; з 1 квітня – 884 грн.;
з 1 липня – 888 грн.; з 1 жовтня – 907 грн.;
з 1 грудня – 922 грн.

ДО УВАГИ. Закон набирає чинності з мо�
менту підписання Президентом України.

Детальніше  – на сайті  
www.zalp.org.ua Бажаєте отримувати   профспілкову  газету —  звертайтеся до профкому!

Передплатіть
«Вісник профспілки» 

на  2010 рік!

ГГГГ аааа зззз ееее тттт аааа
ддддлллляяяя    ссссппппііііллллччччаааанннн

4444    ллллииииссссттттооооппппааааддддаааа    ————    ДДДДЕЕЕЕННННЬЬЬЬ        ЗЗЗЗААААЛЛЛЛІІІІЗЗЗЗННННИИИИЧЧЧЧННННИИИИККККАААА

ВВВВІІІІТТТТААААЄЄЄЄММММОООО    ІІІІЗЗЗЗ    ППППРРРРООООФФФФЕЕЕЕССССІІІІЙЙЙЙННННИИИИММММ    ССССВВВВЯЯЯЯТТТТООООММММ!!!!
Шановні колеги!

Прийміть сердечні привітання з професійним святом – Днем залізничника!
Нинішній рік став для нас непростим випробуванням на витривалість і стійкість, він
показав, наскільки сильною та згуртованою є родина залізничників. У важливий
момент кожен із вас простягнув руку допомоги не лише залізничній галузі, а й ін�
шим галузям економіки. Без перебільшення цей вчинок є подвигом заради май�
бутнього залізниць та всієї України.
Незважаючи на доволі складні економічні умови, залізничники й цього року про�
довжують успішно втілювати в життя свої плани та задуми. Яскравим прикладом
цього є будівництво других колій на дільниці Миколаїв–Долинська, електрифіка�
ція дільниці Полтава–Кременчук, удосконалення системи продажу квитків через
Інтернет, планомірна підготовка до Євро�2012, успіхи в залученні кредитних кош�
тів і багато іншого.

Особливо хочеться наголосити на позитивних зрушеннях, що відбулися на шляху
реформування залізничного транспорту. Сподіваємося, що це відкриє для нашої
галузі друге дихання, допоможе їй стати більш сильною та конкурентоспромож�
ною. Віримо, що на нас чекає славна доля, сповнена трудових перемог та гордос�
ті за свої досягнення.
У день професійного свята бажаємо вам успіхів, наснаги, сміливих проектів, здо�
ров’я та родинного затишку. Нехай ніколи не полишають вас надія, віра та любов.
Керівництво Укрзалізниці та профспілка залізничників і транспортних будівельників
України докладуть усіх зусиль для покращання вашого життя, адже ви цього гідні.
Низький вам уклін за відданість обраній справі та щира вдячність за плідну роботу.

Михайло КОСТЮК,   Генеральний директор Укрзалізниці,
Вадим ТКАЧОВ, Голова Федерації профспілок транспортників України,
Голова профспілки залізничників і транспортних будівельників України

Iндекс    94922
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Науково�технічна бібліотека моторвагонного депо Королеве Львівської
залізниці має понад 900 читачів. Окрім деповчан, це працівники станції 

та інших структурних підрозділів, мешканці селища. «Бібліотека – 
це не просто книгосховище, а, перш за все, – постачальник інформації.

Тому для читачів тут зібрано підшивки всіх галузевих газет, зокрема 
«Вісника профспілки», – говорить бібліотекар М.ДЕМЕНТЬЄВА.

Текст і фото Івана КОЗАКА, водія Мукачівського 
будівельного управління № 5, позаштатного кореспондента «ВІСНИКА»

У вагонному депо Дебальцеве�Сортувальне...

На знімку (зліва направо): Голова ФПУ — 
Голова СПО профспілок В.ХАРА та його

заступники —  Голова профспілки працівників
Національної академії наук України А.ШИРОКОВ
і Голова ФПТУ, Голова профспілки залізничників

і транспортних будівельників В.ТКАЧОВ

Міністерство транспорту та зв’язку, Укрзалізни=
ця, профспілки, що діють у галузі, науковці,
фахівці відомчих вищих навчальних закладів до=
сягли консенсусу в питанні реформування заліз=
ничного транспорту. За основу взято проект ре=
формування, розроблений Укрзалізницею та
схвалений Радою профспілки.

У листі зазначено, що така ситуація
вкрай негативно позначається на
функціонуванні підприємств в осін�
ньо�зимовий період, забезпеченні
працівників та пенсіонерів залізнич�
ного транспорту побутовим паливом.

Гостру нестачу вугілля може лікві�
дувати ДП «Вугілля України» шляхом

постачання вугілля відповідної якості
в рахунок погашення заборгованості
перед залізницями, яка становить
більше 400 млн грн. Всупереч укла�
деним договорам та розробленим
графікам постачання сортових антра�
цитів, нам пропонується вугілля ма�
рок, які не можуть бути застосовані у

технологічному процесі котельного
господарства залізниць внаслідок не�
відповідності їх якості встановленим
нормативам.

Незважаючи на неодноразові
звернення до ДП «Вугілля України»,
питання не вирішується – вугільні
підприємства не відвантажують ву�
гілля належної якості і в необхідних
обсягах. Таким чином, залізниці за�
лишаються без оплати за перевезені
вантажі і без вугілля для забезпечен�
ня нормального функціонування за�
лізничного транспорту.

Профспілка очікує від Уряду вирі�
шення нагальної проблеми.

Відділ інформації Ради профспілки

Голова ФПТУ, Голова профспілки В.Ткачов звернувся до Прем’єр=
міністра України Ю.Тимошенко з проханням терміново втрутитися
у вирішення проблеми з приводу парадоксальної ситуації, що
склалася у відносинах залізниць з вугледобувною галуззю: в той
час, коли вугледобувні підприємства мають значну заборгованість
за перевезення, самі залізниці відчувають гостру потребу... у вугіл=
лі на виробничі та комунальні потреби.

Парадокси ділового партнерства

Зарплата з 1 грудня підвищиться

МАННИ НЕБЕСНОЇ ЧЕКАТИ 
НЕ ДОВОДИТЬСЯ...

У номері

Стор. 3

Н
А АДРЕСУ начальників заліз�
ниць, голів дорпрофсожів і всіх

причетних 22 жовтня п. р. направ�
лено відповідну телеграму, пого�
джену з Радою профспілки залізнич�
ників і транспортних будівельників
(№ Ц�2/106 від 21.10.2009 р.) за під�

писом Генерального директора Укр�
залізниці М.Костюка – про підви=
щення з 1 грудня 2009 року на 5 %
годинних тарифних ставок і поса=
дових окладів працівників галузі.

Телеграмою передбачається пере�
глянути штатні розписи, встановлюючи

посадові оклади в межах схеми поса�
дових окладів, з урахуванням кваліфі�
кації, ділових якостей працівника, об�
сягу і складності виконуваних робіт.

Відділ інформації 
Ради профспілки

Детальніше – на сайті www.zalp.org.ua
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Е
СТЬ люди, которые в любых
условиях делают коллектив

сплоченнее. Именно к таким от�
носится Маргарита РЫЖИХ (на
снимке) – лидер профоргани�
зации локомотивного депо Де�
бальцево�Сортировочное До�
нецкой магистрали с четырех�
летним «багажом» работы ос�
вобожденным председателем.

Права и интересы трудящих�
ся она защищает принципиаль�
но и настойчиво, умело приме�
няя на практике значительный
опыт  производственной и общественной деятельности. Примечательно,
что за последние годы все проблемные вопросы профком решает на мес�
те путем конструктивных переговоров с администрацией. Результат этой
кропотливой работы – компромиссные варианты отнюдь не в ущерб лю�
дям. И это позволяет избегать социального напряжения в коллективе.

Профлидер наладила тесную связь с цехкомами и профгруппами, на�
правляя их деятельность в нужное русло и оказывая необходимую по�
мощь и действенную поддержку в повседневной работе.

В центре внимания профкома – неукоснительное выполнение обяза�
тельств колдоговора, вопросы охраны труда, заработной платы и т. д.
Важное место в этом деле отводится обучению профактива, проведению
эффективных и интересных мероприятий – различных конкурсов, КВНов,
брейн�рингов...

Надежные помощники в общественной работе – советы молодежи и
ветеранов. Деповчане чтят трудовые традиции своего коллектива, и от�
радно, что не уменьшается трудовых династий, их сегодня – 35. Порадо�
вали итоги городского конкурса «Молода людина року», в котором в но�
минации «Молодий залізничник року» победителем признан слесарь де�
по Алексей Борисенко.

За активную позицию в защите законных прав и интересов железнодо�
рожников М.Рыжих награждена Почетной грамотой Совета профсоюза.

Тамара ЖИДКИХ, заместитель председателя Дебальцевской 
территориальной профорганизации

Підсумки•

А
КТУАЛЬНІСТЬ гасла «Сильна первинка – сильна профспілка!»,
під яким проходить 2009�й – Рік первинної організації, ми під�

тверджуємо власним досвідом.
Залізничникам Західної України, так само, як і нашим колегам в ін�

ших регіонах, важко: зарплата невелика, а знайти іншу роботу сьогод�
ні неможливо. Тож профспілка повинна бути сильною і показувати,
як�то кажуть, зуби, особливо зараз, коли державна підтримка приват�
ного бізнесу вугільників, металургів та хіміків важким додатковим тя�
гарем лягла на плечі галузі. Треба триматися разом, кажуть люди, бо
одиноких зазвичай ламають. Тому спілчани усвідомлюють, що лише в
єдності наша сила.

У справу зміцнення профспілки робимо свій внесок. Постійно
вдосконалюємо роботу на лінійних станціях. У трудових колекти�
вах, які нараховують понад 50 членів профспілки, створено шість
цехкомів.

Добігає кінця звітна кампанія. Завершено звіти у 80 профгрупах
первинних профорганізацій теркому. Серед інших відзвітували за
свою роботу профгрупорги 66 з 67 профгруп лінійних станцій Рів�
ненської дирекції та голови усіх шести цехкомів. На часі — проведен�
ня звітних конференцій у первинних профорганізаціях. Працюємо
спільно: за кожною з первинок закріплено працівників апарату та чле�
нів президії теркому. Всім профкомам надається необхідна практична
допомога, зокрема з підготовки конференцій, адже в профорганізаці�
ях структурних підрозділів вузла всі голови – незвільнені. Проте необ�
хідність поєднувати профспілкову діяльність із виробничою не позна�
чається на роботі профактивістів із захисту прав та інтересів трудівни�
ків, мотивації профспілкового членства.

Особливо відзначу зростання ефективності та підвищення ролі
профкомів у житті трудових колективів: станцій Ковель і Здолбунів,
профорганізації яких очолюють, відповідно, провідний інженер з охо�
рони праці Галина Олексюк і старший оператор СТЦ Валентина Ко�
вальницька, та апарату дирекції, де головою є помічник чергового по
дирекції Наталія Морозова. У цих профлідерів свій неповторний стиль
і неформальний підхід до роботи зі спілчанами. Вони – яскраві творчі
особистості, і об’єднує їх прагнення робити людям добро.

Анатолій ПРОТАЩУК, 
голова Рівненської територіальної профорганізації

Тримаємось разом! К работе — с душой

Тепло и уют не всем создают...
Можно позавидовать

Десятки лет производственное зда�
ние джанкойских вагонников, постро�
енное ими же самими, находилось в
аварийном состоянии. Из бытовых
удобств был только душ, а обедали,
где придется... В прошлом году после
капитального ремонта, выполненного
Джанкойским строительно�мон�
тажным эксплуатационным
управлением, ситуация карди�
нально изменилась! 

Заменены двери, окна, кровля, на�
польное покрытие, а котел твердого
топлива – на электрический. Появи�
лись раздевалки для рабочей и до�
машней одежды, просторная душе�
вая, комната приема пищи, новая ме�
бель, холодильник, микроволновая
печь, электрочайник. 

И вагонники тоже руку прило�
жили – соорудили небольшую
спортивную площадку с турни�
ком, брусьями и баскетбольным
щитом.

Не менее комфортны теперь усло�
вия труда и станционников Евпато�
рии�Грузовой. 

Летом здесь завершен космети�
ческий ремонт помещений, где рас�
положены раздевалки составите�
лей поездов с душевыми и туалет�
ными комнатами, укомплектована
современной бытовой техникой
комната приема пищи, служебные
кабинеты инженерно�технического
персонала. 

Правда, еще далековато до нор�
мы в помещениях грузового цеха.
На конец осени запланирован ре�
монт здания поста электрической
централизации, где, к слову, усло�
вия уже частично улучшены: летом
установили два кондиционера, за�
везена также бытовая техника, но�
вые компьютеры.

Вплотную произ�
водственно�быто�
вой прогресс при�
ближается и к локо�
мотивщикам, кото�
рые отдыхают в бри�
гадном доме Евпато�
рийского оборотного
депо: ремонтом помеще�
ний занимается бригада Джан�
койского СМЭУ. Так что, смеем наде�
яться, локомотивные бригады вскоре
отдыхать будут в комфортных усло�
виях.

А путейцам 
даже и не снилось…

Коллективу 19�го околотка Симфе�
ропольской дистанции пути хвалиться
нечем. Все, чем «богаты» – это ветхая
разношерстная канцелярская мебель
да «старик»�холодильник «Днепр».

Есть, правда, электрочайник
– его женщины на 23 фев�
раля подарили… 

Хоть и обидно нашим
многострадальным путей�

цам, только рук они не опуска�
ют, стараясь, как могут, облаго�

родить свой производственный быт.
Территория околотка ухожена, а ее
украшение – летняя беседка: вместо
крыши и стен… виноград, яблоня, аб�
рикос. Привезенный из позапрошло�
годней командировки в Синельнико�
во огромный пень теперь – стол, к ко�
торому сколотили скамейки. 

Летом приятно было посидеть в
теньке и прохладе, а вот как зиму�то
пережить?..

Юрий ШВАЙКО, внештатный
корреспондент «ВІСНИКА»

ВВ  ззддооррооввоомм  ттееллее  ––  
ззддооррооввыыйй  ддуухх!!

О разных подходах к организации 
производственного быта железнодорожников 
сообщают наши внештатные корреспонденты

Доколь грозить мы будем…

таким  производственно:

бытовым ‘’прогрессом’’?..
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К  ЗИМЕ  ГОТОВЫ?•

ИИ  ааппппееттиитт……
ппрриияяттннеейй!!

ЛУГАНСК. Активисты территориальной профор�
ганизации вышли на митинг с требованием государ�
ственной поддержки железнодорожному транспор�
ту. В акции «За достойный труд, за достойную
жизнь!» 7 октября приняли участие представители
профсоюзов всей области.

ЖМЕРИНКА. З метою дотримання місячної норми
робочого часу та уникнення переробітку у колійній
машинній станції № 79 вирішено питання індивіду�
ального графіка роботи для кранівників козлових
кранів та стропальників. Також вирішено питання за�
безпечення мінеральною водою працівників, які зна�
ходяться на виїзді.

ЛЬВІВ. Під час зустрічей спеціалістів дорпрофсожу
з профактивістами лінійних станцій відбувся обмін
інформацією про стан господарської та фінансової
роботи, заходи із забезпечення гідних умов праці на
залізничному транспорті. Особлива увага приділяла�
ся дотриманню норм трудового законодавcтва, за�
безпеченню спецодягом і спецвзуттям, питанням об�
ліку робочого часу і оплати праці у структурних під�
розділах колійного господарства.

ОДЕСА. Дорожнім комітетом профспілки прове�
дено семінар із профактивом структурних підрозді�
лів, у роботі якого взяв участь начальник Одеської
залізниці І.Левицький. Учасники семінару отримали
юридичну допомогу і конкретні відповіді на актуаль�
ні запитання щодо зайнятості працівників, своєчас�
ності виплати заробітної плати, дотримання
зобов’язань дорожнього колдоговору тощо.

СУМИ. У день проведення міжнародної акції
профактивісти Сумського, Смородинського та Лю�
ботинського залізничних вузлів спільно з фахівця�
ми Сумського теркому профспілки і представника�
ми адміністрації здійснили перевірки дотримання
законодавства про охорону, нормування та оплату
праці у структурних підрозділах. Профспілковими
комітетами розповсюджено серед працівників лис�
тівки про цілі акції.

За повідомленнями ПРЕС=ЦЕНТРІВ 
дорожніх і територіальних профорганізацій

У рамках проведення 7 жовтня
Всесвітнього дня дій профспілок за гідну

працю профпрацівники зустрічалися
з трудовими колективами та профактивом.

Відбулися інформаційні наради, 
Дні трудового права, здійснено перевірки

у структурних підрозділах щодо 
дотримання трудового законодавства.

За участю керівництва і фахівців 
Ради профспілки 6—7 жовтня проведено

заходи на Придніпровській залізниці.

Всесвітній  день  дій  

профспілок  за  гідну  працю
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АХІД зібрав по 20 деле�
гатів від кожної дорож�

ньої профорганізації, і жо�
ден учасник не лишився бай�
дужим. Особливо відзначи�
лася Дебальцевська терито�
ріальна профорганізація,
представники якої висвітли�
ли усі напрямки роботи пер�
винки і звернули увагу при�
сутніх на те, наскільки якіс�
ною може бути робота профкому, якщо гра�
мотно та відповідально підійти до питань фор�
мування дієвого профактиву – цехкомів, проф�
груп, постійних комісій, молодіжної ради. У до�
ступній формі вони змогли продемонструвати
позитивний досвід у посиленні ролі первинних
профорганізацій щодо виконання статутних за�
вдань профспілки. 

На заміну звичайно�
му формату проведен�
ня семінарів, висвітлен�
ня питань у рамках фо�
руму відбувалось у пі�
сенній і віршованій фор�
мі, деякі теми було від�
працьовано у стилі КВК.

Протягом двох днів кожен мав нагоду макси�
мально корисно використати час і для навчання,
і для плідного спілкування з колегами. Делегати
ділилися досвідом роботи своїх профорганіза�
цій, вчилися один в одного. Організатори і учас�
ники форуму творчо і відповідально підійшли до

всіх заходів, а їх було чимало – у перший день
було розглянуто нагальні питання, а другого дня
відвідали первинну профорганізацію вагонного
депо Дебальцеве�Сортувальне.

Приємно вразила гостинність і організація
профспілкової роботи в депо – відвідувачам
було на що подивитися. Голова профкому
А.Запорожцев знайшов оптимальний підхід до

реалізації усіх
напрямків ді�
яльності: пра�
цює численний
п р о ф а к т и в ,
робота кипить.
Оформленню
куточків проф�

групорга позаздрили не лише лідери профко�
мів, але й представники територіальних і до�
рожніх профорганізацій. Кожен працівник де�
по, без винятку, завжди має інформацію про
актуальні питання роботи усіх ланок профспіл�
ки, а діяльність профкому, молодіжної ради,

усіх постійних комісій і громадських інспекторів
заслуговує на те, щоб з них брати приклад.
Успіхи Анатолія Михайловича відзначило і ке�
рівництво галузі: Голова профспілки В.Ткачов
вручив йому годинник від Генерального дирек�
тора Укрзалізниці.

Ще одним сюрпризом стала
презентація підготовленого Ра�
дою профспілки сучасного
електронного збірника дер�
жавних і профспілкових нор�
мативних документів, який допомагатиме проф�
спілковим комітетам у повсякденній роботі.

На завершення учасники схвалили Резолю�
цію форуму голів первинних профорганізацій,
виконання якої значно посилить роботу щодо
реалізації основної мети діяльності профспілки.

Олександр ГНАТЮК, завідувач відділу 
організаційної і кадрової роботи 

Ради профспілки. Фото Володимира МАРЧУКА

Текст Резолюції опубліковано на сайті
www.zalp.org.ua

ФОРУМ  ГОЛІВ ПЕРВИННИХ  ПРОФОРГАНІЗАЦІЙ
відбувся  15–16 жовтня  в Красному Лимані та вагонному
депо  Дебальцеве�Сортувальне  Донецької  залізниці

2009�й — РІК первинної організації: «СИЛЬНА ПЕРВИНКА — СИЛЬНА ПРОФСПІЛКА!»•
2

Перед його учасниками виступили Голова ФПТУ, Голова профспілки В.ТКАЧОВ
і голова дорожньої профорганізації Донецької залізниці М.СВИСТУНОВ
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Багато проблем, розв’язанням
яких день за днем займається Ра=
да профспілки, потребують чима=
лих зусиль, часу і копіткої роботи...

Ц
Е СТОСУЄТЬСЯ, зокрема, вирішення
питання обов’язкової оплати по�

стільної білизни при прямуванні праців�
ників окремих підрозділів Південно�За�
хідної магістралі до місця роботи у поїз�
дах формування Білоруської залізниці.

Здійснено певні кроки щодо розв’я�
зання цієї ситуації, у тому числі направ�
лено у різні інстанції відповідні запити.
Оскільки це питання врегульовується

лише на рівні міждержавних домовле�
ностей, Рада профспілки звернулася з
листом до Генерального секретаря Між�
народної конфедерації профспілок за�
лізничників (МКПЗ) Г.Косолапова – по�
сприяти вирішенню проблеми. Тож з іні�
ціативи Ради профспілки та за активної
підтримки МКПЗ це питання розгляда�
лося на нарадах: пасажирської комісії
Ради залізничного транспорту країн
Співдружності – у серпні та уповноваже�
них представників залізничних адмініст�

рацій – у вересні 2009 року, на яких бу�
ло ініційовано внесення змін до Угоди
між залізничними адміністраціями країн
– учасниць СНД і Балтії щодо вирішення
зазначеного питання на двосторонніх
засадах. На 51�му засіданні Ради заліз�
ничного транспорту, що відбувається
цими днями, планується прийняти змі�
ни до Угоди, що наберуть чинності у
встановленому порядку.

Про результати «ВІСНИК» поінформує.
Відділ інформації Ради профспілки

«Вісник профспілки залізничників і транспортних будівельників України» № 20 (535) * 30 жовтня 2009 р. 3

ПРОФСПІЛКА ЗАЛІЗНИЧНИКІВ І
ТРАНСПОРТНИХ БУДІВЕЛЬНИКІВ 

У ПЕРІОД КРИЗИ ГАЛУЗІ

(січень 1997 р. — грудень 2001 р.)

Початок 
у газеті

від 26.12.2003 р.

ПРОФСПІЛКОВОГО

РУХУ   НА  

ЗАЛІЗНИЦЯХ 

УКРАЇНИ

Заробітна плата — основна гарантія•
Середня  зарплата 

працівників
Індекс 

споживчих 
цін у вересні –
100,8 %, 
з початку 
2009 року –
109,1%. 

Інформацію
підготовлено 
за даними 
управління 
статистики
Укрзалізниці 
та Державного 
комітету
статистики.

Правовая защита• МАННИ НЕБЕСНОЇ ЧЕКАТИ НЕ ДОВОДИТЬСЯ
В конкретных
действиях

ЖИЗНЬ, КАК ОНА ЕСТЬ•
С

ИТУАЦИЯ с обеспечением водой на
небольших железнодорожных объек�
тах, разбросанных вдоль путей, хро�

нически сложная. Об этом перво�наперво и
заговорили работники станции Дарьевка,
упомянув о том, что прочитали: после публи�
кации в «ВІСНИКУ» ситуация в этом вопросе
на станции Ровеньки улучшилась («ВИД ИЗ
ОКНА… НА УСЛОВИЯ ТРУДА», № 14 *
31 июля и № 17 * 11 сентября т. г. – ред.). И
что, мол, тоже рассчитывают на помощь…

Помыться после тяжелой работы непросто
– ведь станция не подключена к городской
сети водоснабжения, и воду приходится
брать ведрами из колодца. «Планировалось
выкачивать ее насосом, но колодец высыха�
ет. Вот и вынуждены воду и доставать, и но�
сить вручную», – жаловались железнодо�
рожницы.

А ведь это проблемы и с личной гигие�
ной работников, и с уборкой, тем более в
предстоящие холода и непогоду… В коллек�
тиве 35 человек, немало женщин, в том

числе и занимающихся уборкой произ�
водственных и санитарных помещений.
«Конечно, хотелось бы, чтоб дело сдви�
нулось с мертвой точки. В поселковом со�
вете есть, вроде бы, и план прокладки
трубопровода с закрытой шахты, но пока,
очевидно, только на бумаге и существу�
ет…», – сетовали собеседники. Чтобы
проблема с водоснабжением побыстрее
решилась, посоветовал обратиться за опы�
том в этом непростом деле к их ровеньков�
ским коллегам...

Но, несмотря на тяготы нашей жизни, же�
лезнодорожники этой небольшой станции
на Донецкой магистрали усердно трудятся,
обеспечивая вагонами шахты одного из
крупнейших угледобывающих предприятий
Украины – «Ровенькиантрацит» и доставляя
уголь потребителям. Поддерживают поря�
док на территории.

Вот только, по словам начальника станции

Н.Моногаровой, с кадрами тоже проблема –
недостает составителей поездов. А причина
проста: чтобы получить эту специальность,
необходимо окончить Артемовскую дорож�
ную техническую школу, что и далековато, и
накладно – за обучение надо платить из соб�
ственного кармана. Но есть надежда, что
станция получит необходимых работников:
несколько человек уже подали заявления на
обучение…

Максим БУТЧЕНКО,
внештатный корреспондент «ВІСНИКА»

Фото автора

С
ТАН, у якому перебував залізничний
транспорт України в 1997–2000

роках, можна охарактеризувати як
кризовий. 

Ось про що повідомляла газета
«Правда України» у 2000 році:

«Причини галузевої кризи були
пов’язані з глибокою структурною кри�
зою української економіки. Буквально
кожне підприємство відчувало ката�
строфічні наслідки розвалу єдиного гос�
подарського комплексу колишнього
СРСР, ставало в тій або іншій мірі жерт�
вою економічної, фінансової і правової
сваволі недолугої частини нового чи�
новництва.

З точки зору звичайного пасажира,
залізниця мала досить сумний вигляд:
застарілі, давно не ремонтовані локо�
мотиви, вагони, станції, постійні пору�
шення графіка руху. Усе це було наслід�
ком нерівноправних відносин, що скла�
лися між залізницею та її клієнтами. Над
нею навис тягар грабіжницького посе�
редництва, що буквально висмоктував
життєві соки з цілої галузі через нав’яза�
ні високі тарифи. І, напевно, найголов�
ніше зло – руйнівна практика бартери�
зації. 

Лише декілька прикладів, що яскраво
ілюструють процес тривалого пограбу�
вання залізниць.

У 1999 році Укрзалізниця, що здійс�
нювала перевезення майже 90 % усіх
вантажів і майже дві третини паса�
жирського потоку, мала близько
600 посередників, які буквально уві�
рвалися у традиційну технологію взає�
мовідносин між залізницею та її корис�
тувачами. Якщо змити весь словесний
«макіяж», яким вони прикрашали свою
сумнівну діяльність, відразу ставала
очевидною суть цього самозваного «ін�
ституту» – розграбування прибутків за�
лізниці. 

Розгалужена система посередницт�
ва разом із бартеризацією фактично
заблокували потужну галузь бартерно�
заліковими схемами і паперовим су�
рогатом розрахунків. Саме з цих при�
чин Укрзалізниця втратила у 1999�му
понад 1,6 млрд грн. Її фактично було
позбавлено «живих» грошей, необхід�
них для фінансового маневрування.
При цьому партнери залізниць по бар�
теру оцінювали свої товари і послуги
вдвічі дорожче їхньої реальної вар�
тості»...

Далі буде

ПОЧЕСНИМ ЗНАКОМ  «ЗА ЗАСЛУГИ
ПЕРЕД  ПРОФСПІЛКОЮ» нагороджено   

ЧАБАНЕНКА Олександра Олександровича – заступника
голови дорожньої профорганізації Південно�Західної за�
лізниці.

Вітаємо Олександра Олександровича з ювілеєм і щиро
бажаємо здоров’я, щастя, злагоди і родинного затишку.

У літопис профспілки•

Донецька 2601,0 2463,1
Львівська 2451,1 2204,7
Одеська 2517,8 2302,7
Південна 2553,8 2432,5
Південно�Західна 2671,3 2497,9
Придніпровська 2639,4 2382,9
По залізницях 2577,1 2384,2

Залізниця Вересень
З початку

року

««ККооллооддеецц,,  
ккооллооддеецц,,  

ддаайй  ввооддыы……»»

И вновь... о воде

Правовые инспекторы тру=
да Совета профсоюза на
Донецкой магистрали за
девять месяцев т. г. прове=
ли проверки соблюдения
трудового законодательст=
ва в 40 структурных под=
разделениях Ясиноватской
дирекции железнодорож=
ных перевозок.
Выявлены нарушения КЗоТ и

у с л о в и й  к о л д о г о в о р о в ,  в
частности:

не были учтены 1715 часов
сверхурочной работы, за кото�
рые, благодаря вмешательству
правовых инспекторов, работни�
кам выплачено 36,8 тыс. грн.;

железнодорожникам, за кото�
рыми не сохранялась средняя
зарплата за время прохождения
обязательного медицинского ос�
мотра, доначислено 2,3 тыс. грн.

Сложной остается ситуация
с премированием. Отменено
6 приказов о лишении премии,
изданных администрацией с на�
рушениями законодательства.
Всего 100 человек получили в об�
щей сложности более 38 тыс. грн.
положенной им премии. 

Выявлено 19 случаев неправо�
мерного привлечения трудя�
щихся к дисциплинарной ответ�
ственности, после отмены неза�
конных приказов 32 работникам
доплачено 5,9 тыс. грн.

По требованию правовых
инспекторов труда: 

998 работникам оплачено вре�
мя технического обучения; 

9 – предоставлено единовре�
менное пособие при переводе в
другую местность в сумме
13,3 тыс. грн.; 

9 — произведен перерасчет
среднего заработка при выходе
на пенсию и в связи с рождением
ребенка и доплачено более
8 тыс. грн; 

двум работникам выплачена
недоначисленная надбавка за
выслугу лет почти на 2,5 тыс. грн.

Проведено шесть Дней трудо�
вого права: в волновахских ди�
станциях — электроснабжения и
пути, Ясиноватской дистанции
сигнализации и связи и на Крас�
ноармейском узле. 127 членов
профсоюза получили квалифи�
цированную юридическую кон�
сультацию. Защищены права
1395 членов профсоюза, желез�
нодорожникам возвращено бо�
лее 168 тыс. грн.

Игорь ГУТАРИН, правовой 
инспектор труда 

Совета профсоюза 
на Донецкой железной дороге

Широкий спектр питань розгля=
нуто під час інформаційного дня,
проведеного дорпрофсожем
Львівської залізниці для проф=
активу.

З
ОКРЕМА, йшлося про зміни і допов�
нення до колдоговору на

2009–2012 роки, які було прийнято на
конференції трудового колективу заліз�
ниці; проблему пільгових тарифів на пе�
ревезення вантажів, з приводу чого
профспілка має принципову позицію і
готова відстоювати її на державному
рівні; підсумки проведення Всесвітнього
дня дій профспілок за гідну працю; звіт�
ну кампанію в первинних профорганіза�
ціях; організацію адресної передплати
на газету «Вісник профспілки» тощо.

Питання охорони праці порушив го�
ловний технічний інспектор праці Ради
профспілки на Львівській залізниці
Б.Нечай. Він вказав на важливість своє�
часного проведення атестації робочих
місць, адже від неї залежить встанов�
лення пільг та доплат для працівників,
надання додаткової відпустки, права на
пільгову пенсію. Якщо зволікати з атес�
тацією, люди можуть втратити свої пра�
ва. Загалом у 2009�му має бути атесто�
вано 243 робочих місця, на яких працю�
ють 1797 працівників. У деяких структур�
них підрозділах атестація проводити�
меться у четвертому кварталі п. р. Нара�
зі за результатами вжитих заходів вста�
новлено доплати 231 працівнику, 224 –

надано додаткову відпустку, 114 отриму�
ватимуть безкоштовно молоко чи інші
рівноцінні продукти, 27 трудівників от�
римали право на пільгову пенсію.

Б.Нечай також відзначив покращання
на залізниці ситуації з виробничим трав�
матизмом. І хоча статистика ще дуже
сумна, проте тенденція до зменшення
кількості нещасних випадків очевидна: у
минулому році за аналогічний період за�
знали травм 21 особа, а в 2007�му – 42,
тоді як у 2009�му – 11 працівників, з них,
на жаль, одна людина загинула, шіс�
тьом встановлено інвалідність.

Головний правовий інспектор праці
Ради профспілки на Львівській залізни�
ці В.Шрамко зазначив, що ситуація з
дотриманням трудового законодавства
щодо надання чергових відпусток
останніми роками покращується: зага�
лом відпустки надаються вчасно і без
порушень. Водночас, як зауважив голо�
ва дорпрофсожу А.Сенишин, керівни�
кам підрозділів разом із головами
профорганізацій необхідно ретельно
аналізувати графіки відпусток, а відтак
ще на початку року варто подбати про
забезпечення відпускними працівників,
які братимуть відпустку влітку.

А ті, хто відпочиватиме восени, мо�
жуть оздоровитися у пансіонаті
«Львівський залізничник», де на цей
період, до речі, суттєво подешевшали

путівки. На жаль, цього року кількість
заявок на дитяче оздоровлення теж
значно зменшилася через кризові яви�
ща. Так, в оздоровчих таборах відпочи�
ли влітку 2130 школярів, що на 628 діт�
лахів менше у порівнянні з 2008�м.

На завершення інформаційного дня
А.Сенишин розповів про досвід рефор�
мування залізничного транспорту та га�
лузевих профспілок у країнах СНД, ак�
центувавши увагу на тому, що нам по�
трібно перейняти все найкраще, що є у
наших сусідів. За прикладом закордон�
них колег на Львівській залізниці вже
успішно діє лікарняна каса, профінансо�
вано стаціонарне лікування всіх хворих.
А згідно з постановою конференції тру�
дового колективу та з метою соціально�
го захисту працівників, підвищення
якості медичного обслуговування з
1 жовтня 2009 року вирішено щомісяця
надавати кожному залізничнику – чле�
ну громадської організації «Лікарняна
каса» матеріальну допомогу в розмірі
8 грн. задля часткової компенсації
внесків.  Водночас голова дорпрофсожу
зазначив, що загалом наша відомча ме�
дицина потребує серйозного реформу�
вання, без якого залізниця просто не в
змозі буде її утримувати.

Олег ТХІР, завідувач відділу 
організаційної і кадрової роботи 

дорпрофсожу Львівської залізниці

Президиум Луганского теркома
профсоюза свое очередное засе=
дание посвятил проблеме наруше=
ний в организации оплаты труда
в структурных подразделениях
региона.

П
РОАНАЛИЗИРОВАВ формирова�
ние фонда оплаты труда, профра�

ботники пришли к выводу, что отрасле�
вые службы дороги сознательно не учи�
тывают реальные показатели работы
каждого структурного подразделения и
Положение о премировании, из�за чего
доводят заниженные лимиты по отно�
шению к расчетному (потребному)
фонду. А это, в свою очередь, приводит
к невыполнению обязательств колдого�
воров дороги и структурных подразде�
лений.

Так, работникам не возмещаются ко�
мандировочные расходы и расходы,
связанные с разъездным характером

работы; не оплачивается время техни�
ческого обучения в нерабочее время;
не выплачиваются премии; не сохраня�
ется средний заработок на период про�
хождения медосмотров и др.

Многочисленные нарекания вполне
справедливы. Ведь инфляция стреми�
тельно обесценивает реальные дохо�
ды железнодорожников, и без того не
Бог весть какие… В то же время, не�
смотря на то, что по итогам работы за
первое полугодие и два месяца второ�
го Донецкая достигла положительных
финансовых результатов, и перевы�
полнены плановые показатели рабо�
ты, ежемесячная премия, однако, бы�
ла выплачена на уровне 5–10 % или
же не выплачена вовсе. К примеру,
для составителей поездов, дежурных
стрелочных постов, операторов постов
централизации и приемосдатчиков

груза и багажа станций Луганской ди�
рекции за май 2009�го расчетный раз�
мер премии составил 20–40 %, а по�
лучили все работники… аж 5 %! И та�
кое положение дел во всех структур�
ных подразделениях.

Потому терком принял решение об�
ратиться к заместителю начальника до�
роги по экономике А.Слипченко за
разъяснением о порядке формирова�
ния фонда оплаты труда структурных
подразделений и причинах невыплаты
премий.

Профкомам первичных организаций
настоятельно рекомендовано вести
ежемесячный учет лимита фонда опла�
ты труда, выделяемого отраслевыми
службами.

Любовь ГОРБЕЛЕВА, заместитель
председателя Луганской 

территориальной профорганизации

ХОЧУ… НЕ ПЛАЧУ?

ТРИМАЄМО РУКУ НА ПУЛЬСІ

Вопрос  ребром•
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Світлана АНІСІМОВА —
завідувач відділу економічної 

роботи, організації праці 
і заробітної плати 
Ради профспілки; 

Олександр ГНАТЮК —
завідувач відділу організаційної 

і кадрової роботи 
Ради профспілки.

Матеріали публікуються мовою
оригіналу. За точність викладених
фактів та інших відомостей відпо�
відальність несе автор. Точка зору
авторів може не збігатися з пози�
цією редакції. Листування з чита�
чами ведеться лише на сторінках
газети. Редакція залишає за собою
право редагувати матеріали.
Гонорар нараховується тільки за
замовлені матеріали. 
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Молодежь 
в профсоюзе•

ННННаааашшшшееееггггоооо    ппппооооллллккккуууу    ппппррррииииббббыыыыллллоооо
ВОКТЯБРЕ произошло знаменатель�

ное для нашей территориальной
организации событие – был создан мо�
лодежный совет первичной профорга�
низации Краснолиманского отряда во�
енизированной охраны.

В 2007�м в ряды членов профсоюза
вступили работники Краснолиманского
ВОХРа – коллектив молодой не только
по возрасту, но и по духу. Так что работа
здесь «закрутится». Председателем мо�
лодежного совета, несмотря на то, что
коллектив в основном мужской, избрали
Светлану Носаль.

ММММ оооо лллл оооо дддд оооо     ––––     нннн ееее     зззз ееее лллл ееее нннн оооо …………
МОЛОДЫЕ активисты Краснолиман�

ской территориальной профорга�
низации по приглашению городского
центра по делам семьи и молодежи
приняли активное участие в межобласт�
ном форуме «Молодежь – без границ».

Такие мероприятия объединяют,
«подпитывают» полезной информаци�
ей и практическим опытом, ведь обще�
ние на семинарах, секциях, во время
тренингов стимулирует поиск решения
различных вопросов, а накопленный
дискуссионный опыт наверняка приго�
дится в жизни.

На секции лидеров наши представи�
тели обсуждали особенности молодеж�
ного движения в Украине и размышля�
ли, как «минусы» можно превратить в
«плюсы». В качестве примеров приво�
дили опыт наших молодежных советов.
Развитие эта тема получила на научно�
практической конференции, во время
которой участники заинтересованно
обсуждали пути решения проблем, вол�
нующих молодое поколение, а также
законопроект об изменениях в Консти�
туции Украины.

Несмотря на то, что двухдневная ра�
бота на форуме была напряженной, ре�
бята смогли еще и замечательно отдох�
нуть, блеснуть талантами в конкурсах,
азартно поиграть в футбол, вылепить из
песка фигуры на пляже Азовского побе�
режья…

Татьяна БОРИСЕНКО,
ведущий специалист 

Краснолиманского теркома, 
председатель молодежного совета

территориальной профорганизации

Инструкцию 
изучаем… играя

На семинаре председателей первич�
ных профорганизаций и молодежных
советов структурных подразделений Лу�
ганского региона основным вопросом
было изучение Инструкции о проведе�
нии отчетов и выборов в профсоюзе.

Закреплению теоретического матери�
ала способствовали практические заня�
тия в группах. 

Участники проявили активность и
творческий подход. К примеру, предсе�
датели молодежных советов: вагонного
депо Коммунарск – И.Рудаков и Ново�
кондрашевской дистанции сигнализа�
ции и связи – Е.Никишин подготовили
«доклад» о проделанной работе, а так�
же провели инсценированную моло�
дежную отчетную конференцию. А
председатель молодежного совета ди�
рекции железнодорожных перевозок
С.Чувыкин поделился опытом подготов�

ки к проведению отчетной конферен�
ции. Не нарушая традиции, молодежь
отчитается о выполненной работе и пе�
ред ветеранами.

Правовой инспектор труда Совета
профсоюза на Донецкой магистрали
А.Сумской проинформировал профакти�
вистов, как квалифицированно выявлять
нарушения трудового законодательства
и отстаивать права членов профсоюза.

Наталья ВЕРБИНА,
ведущий специалист Луганского 

теркома профсоюза

Немарна справа
Профком вагонного депо Знам’янка

Одеської залізниці на чолі з О.Гірбою
постійно шукає нові форми роботи з
працівниками. Цього разу ініціативу під�
тримала ветеранська організація: разом
дійшли думки організувати... музей.

Керівництво депо виділило примі�
щення, а ентузіасти взялися за пошук
експонатів – предметів, фотокарток,
спогадів...

Справа немарна, адже це – наша істо�
рія, що відображає зв’язок багатьох по�
колінь деповчан. Визначні досягнення,
перемоги, здобутки – є чому повчитися
молоді у наших ветеранів, оскільки за�
лізничники завжди славилися дисциплі�
ною і сумлінною працею.

Віталій ЯГУБЕЦЬ, заступник 
голови ветеранської організації 

вагонного депо Знам’янка

Талант не спрячешь
«Юность», «Молодость», «Вдохнове�

ние» – это не только возраст или состо�

яние души, но и названия популярных
танцевальных коллективов, участвовав�
ших в региональном туре отраслевого
смотра�конкурса народного творчества.
Всего в Доме науки и техники локомо�
тивного депо Ясиноватая�Западное До�
нецкой магистрали свои таланты в раз�
ных видах искусства продемонстриро�
вали более 300 самодеятельных артис�
тов – работников структурных подраз�
делений Ясиноватской дирекции желез�
нодорожных перевозок.

Кроме танцоров особый интерес у
зрителей вызвали запоминающиеся вы�
ступления солистов – психолога локо�
мотивного депо Волноваха С.Соломен�
цевой, электромеханика Волновахской
дистанции электроснабжения А.Менг�
лебея, кладовщика локомотивного депо
Волноваха Н.Ганюшкиной, водителя
Донецкого строительно�монтажного
эксплуатационного управления А.Гунь�
ко...

К смотру�конкурсу премьеру – отры�
вок из «Женитьбы» Н.Гоголя – подгото�
вили актеры театральной мини�студии
«Маска» – подопечные молодого культ�
работника Л.Чайковской. Как всегда,
порадовал ансамбль народной песни
«Горлица» под руководством Т.Леоно�
вой.

Смотр не только выявил одаренных
работников нашего узла, но и показал,
насколько разнообразны досуг и увле�
чения железнодорожников.

Зинаида ПОПРОЦКАЯ,
специалист Ясиноватского 

теркома профсоюза

ПРОФСОЮЗНЫЕ дела увлекли О.УСЕНКО (на снимке в
центре) с первых дней работы в электромеханичес�

кой службе Харьковского метрополитена, и вскоре она
стала заметно выделяться как одна из наиболее активных
и инициативных в профгруппе. Успешно совмещая основ�
ную работу слесаря�электрика и общественную, со вре�
менем брала на себя все больше обязанностей и продол�
жала учиться – у опытных профработников, коллег�акти�
вистов. В профкоме Ольга Владимировна с 1989�го, на
протяжении долгого времени возглавляла комиссию по
культурно�массовой работе. Можно сказать, с азартом
занималась организацией поездок выходного дня, и,
благодаря ее стараниям, метрополитеновцы и члены их
семей побывали в разных уголках страны.

С избранием заместителем председателя профоргани�
зации электромеханической службы она не менее иници�
ативна в работе организационно�массовой комиссии.
Обязанностей прибавилось: О.Усенко занимается подго�
товкой собраний и заседаний профкома, оформлением
документации, контролем за выполнением решений, уче�
том членов профсоюза…

Человек скромный,  но в работе она — ответственна, на�
стойчива и требовательна не только к себе. Быть может,
для постороннего глаза ее работа порой и незаметна,
только в профкоме без нее, как без рук!

Николай ГАЛЬЧЕНКО, электромеханик, 
председатель профкома электромеханической 

службы Харьковского метрополитена

Профактивисты•

4

• Отметив значительный
объем сверхурочной рабо�
ты, профком локомотив=
ного депо Дебальцево=
Сортировочное предло�
жил администрации при�
вести в норму штат локомо�
тивных бригад, улучшить
работу нарядчиков по регу�
лированию часов выработ�
ки и провести перераспре�
деление локомотивных
бригад между колоннами.

• После обращения
профкома вагонного де=
по Щетово к начальнику
Дебальцевской дирекции
железнодорожных перево�
зок была введена остановка
поезда № 5403 по станции
Вальяновский, о чем проси�
ли работники ПТО.

• По представлению пра=
вового инспектора труда
Совета профсоюза на До=
нецкой железной дороге
работникам Дебальцевской
дистанции пути выплачено
504 грн. за 32 часа сверх�
урочной работы и 328 грн. –
среднего заработка за время
прохождения медосмотра.

ПРЕСС=ЦЕНТР Дебальцевского
теркома профсоюза

Коротко...

2009�й — РІК первинної організації: «СИЛЬНА ПЕРВИНКА — СИЛЬНА ПРОФСПІЛКА!» •
ПРОФОРГАНІЗАЦІЯ локомотивного депо Козя�

тин – одна з найбільших на столичній магіст�
ралі. В її лавах налічується понад 1700 членів. Три
цехкоми, 32 профгрупи спрямовують роботу у рі�
чище невсипного піклування щодо покращання
умов праці та соціальних гарантій спілчан. Орга�
нізовує та вміло координує їхні дії профком –
справді бойовий штаб, до складу якого входять
15 палких активістів, для яких турботи трудового
колективу стали особистими...

Теплими осінніми днями найважливіша справа –
належно підготуватися до роботи взимку. 

— Наприкінці вересня провели чергове засідан�
ня профкому, – розповідає голова профорганіза�
ції Василь ДЗЮБЕНКО (на знімку праворуч). –

Представники адміністрації доповіли про стан за�
безпечення зимовим спецодягом і спецвзуттям.
Проведено ревізію опалення виробничих примі�
щень: котельня працює справно, адже три роки
тому її переведено на газ, що позбавило нас зай�
вих клопотів. Тож великих проблем немає, лише
забезпечення миючими засобами та засобами ін�
дивідуального захисту викликає занепокоєння.

Профком тримає на контролі й проблему за�
безпечення запасними частинами та матеріалами
для ремонту локомотивів. Керівництво докладає
зусиль аби її вирішити, головне – не згаяти час.

Анатолій РОМАНОВ, кореспондент 
газети «Рабочее слово», 

позаштатний кореспондент «ВІСНИКА» Фото Ольги АРТЕМ’ЄВОЇ

Відверта
розмова...

АДМИНИСТРАЦИЯ И ПРОФКОМ ва�
гонного депо Купянск Южной магис�

трали организовали традиционную встре�
чу ветеранов. Многие на нее не пришли –
возраст не прибавляет здоровья…  В депо
их более четырехсот, а участников боевых
действий уже по пальцам можно сосчи�
тать: время�то неумолимо – редеют ряды
бывших фронтовиков… Успеть бы отдать
должное ветеранам Великой Отечествен�
ной, по возможности поддержать их.
Профкому и председателю А.Гармашу это
пока удается. А душевного тепла – в избытке! И глаза наших пенсионеров тоже теп�
леют, когда они вновь оказываются в своем родном депо, чувствуют о себе заботу.

Вот и на этот раз порадовались концерту, а после по душам поговорили, рассказа�
ли о своих житейских проблемах. Взять, к примеру, обеспечение углем. Ведь чтобы
его приобрести, необходимо изрядно поднапрячься и поволноваться. В то время как
почти рядом, на городском складе можно спокойно купить уголь хорошего качества.
Вот и недоумевают пенсионеры�железнодорожники: к чему препоны…

ИИмм  
еессттьь  
ччттоо  

ввссппооммннииттьь!!....

Василий ВЕРБИЦКИЙ, общественный корреспондент «ВІСНИКА»  

Фотофакт

Бойовий штаб із 15 палких активістів
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